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Algemene ontwikkelingen
Afval en grondstoffen
Het terugwinnen van waardevolle stromen 
uit het restafval is een belangrijke pijler 
in de circulaire economie. Dit begint bij 
het scheiden van afval aan huis in de vier 
soorten GFT, papier, kunststof en ‘rest’. 
HVC zet hier vol op in en zal ook de 
komende periode stappen zetten om de 
aandeelhouders te steunen in het reali-
seren van de landelijke doelstelling ‘75% 
gescheiden inzameling en maximaal 100 
kg restafval per inwoner per jaar’ (anno 
2015 nog 250 kg). Algemeen directeur 
Wim van Lieshout wond er in de aandeel-
houdersvergadering geen doekjes om: de 
gescheiden inzameling van de combinatie 
kunststof, drankenkartons en blik begint 

volume te krijgen, maar er moet beslist 
een tandje bij. Motiveren van inwoners 
staat op 1, onder meer met de actie 
100-100-100 die voor alle HVC-gemeenten 
beschikbaar is.

Daar waar resultaat van bronscheiding 
nog aantoonbaar onvoldoende is en het 
restafval nog teveel waardevolle grond-
stoffen bevat, neemt HVC in 2016 verant-
woordelijkheid door de scheidingsinstal-
latie voor grof huishoudelijk afval ook de 
waardevolle stromen uit dit restafval te 
laten halen voordat het de afvalenergie-
oven in gaat. 

Een beknopte terugblik op de 
Algemene Vergadering van  
11 december jl.
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De energie-inhoud van het restafval wordt 
door HVC maximaal omgezet in elektri-
citeit en daar waar mogelijk aan onze 
warmtenetten geleverd. Wim van Lieshout 
hield de aandeelhoudersvergadering voor 
dat het – mede door dalende elektrici-
teitsprijzen - steeds belangrijker wordt 
om te diversifiëren en in te zetten op een 
optimale mix van deze energieproducten. 
Een praktische stap zet HVC in Alkmaar 
door de subsidie SDE+ te benutten 
voor het aansluiten van de Bio-energie-

centrale op het warmtenet. Het plan 
om het warmtenet door te trekken 
naar Vroonermeer en de bestaande 
WKK-warmtenetten in Heerhugowaard 
en Langedijk (samen 3.500 huishoudens) 
aan te sluiten op duurzame warmte, kreeg 
instemming van de aandeelhoudersver-
gadering. Met deze uitbreiding van het 
warmtenet is een investering gemoeid van 
ruim € 15 miljoen. 

Uitbreiding warmtenet

HVC kernachtig in 
beeld 
De aandeelhoudersvergadering 
wordt gevoed met stapels infor-
matie zoals de contextanalyse 
over de ontwikkelingen op het 
gebied van afval en energie. 
Soms zegt een filmpje evenveel of 
misschien meer... 

Veiligheid: grip op 
risico’s
Veiligheid is binnen de bedrijfs-
voering van HVC een harde 
voorwaarde. De recente brand in 
Middenmeer is aanleiding om in 
te zetten op verscherping van de 
veiligheidscultuur. 

https://vimeo.com/148506584
https://vimeo.com/149144996
https://vimeo.com/149122278


www.hvcgroep.nl

‘Samen halen we eruit wat erin zit!’

Terugblik Algemene Vergadering  •  11 december 2015Pagina 2

Benoemingen
Antje Kuilboer-Noorman nieuwe 
commissaris HVC

De gemeenten Alkmaar, Bergen, 
Castricum, Heerhugowaard, Heiloo, 
Langedijk, Uitgeest, Wormerland,  
Den Helder, Hollands Kroon, Schagen, 
Smallingerland en Texel hebben in de 
vergadering van 11 december 2015 
mr. drs. A.R. (Antje) Kuilboer-Noorman 
benoemd tot commissaris van HVC.

Antje Kuilboer-Noorman, woonachtig 
in Alkmaar, is zelfstandig strategisch 
bedrijfsadviseur. Als commissaris volgt zij 
drs S. (Simon) Binnendijk op. Binnendijk, 
oud-wethouder van Alkmaar, Heerhugo-
waard en Schermer, was ruim twaalf jaar 
commissaris van HVC. 

De algemene vergadering heeft geen 
bezwaar gemaakt tegen de herbenoe-
mingen van de commissarissen ing  
H. (Harmen) Akkerman (benoemd door  
de Gevudo-gemeenten en Westland) en 
drs W.G. (Willem) Kooijman. 

Koers naar financiële 
zelfstandigheid

Het financieel meerjarenperspec-
tief van HVC geeft de aandeel-
houders het vertrouwen dat de 
hoofdelijke garantstelling binnen 
afzienbare termijn (uiterlijk 2024) 
tot het verleden kan behoren. 
De aandeelhoudersvergadering 
stemde in met het voorstel van de 
RvC om – ondanks het gunstige 
perspectief – de komende jaren 
extra in te zetten op financiële 
onafhankelijkheid door in elk 
geval tot 2020 alle nettoresultaten 
jaarlijks aan het eigen vermogen 
toe te voegen. De toezegging 
van de directie dat het bedrijf 
middels een extra efficiency-slag 
een extra duit in het zakje doet, 
werd met instemming ontvangen. 
Wel waarschuwden de aandeel-
houders dat bezuinigingen binnen 
het bedrijf niet mogen leiden tot 
inboeten op de kwaliteit van de 
dienstverlening. 

De activiteiten van HVC op het gebied 
van afval en grondstoffen kunnen 
grotendeels geschaard worden onder de 
noemer ‘wettelijke taak’ van gemeente 
en waterschap. Inzet op bijvoorbeeld 
hernieuwbare energie is weliswaar 
gebaseerd op het door gemeenten en 
waterschappen ondertekende klimaatak-
koord en daarmee een ambitie of morele 
verplichting, maar geen wettelijke taak. 
De aandeelhoudersvergadering heeft 
daarom vastgelegd dat deelname aan 
activiteiten gericht op duurzame ambitie 
niet voortvloeiend uit een wettelijke taak 
gebeurt op individuele basis. 

In de vergadering van 11 december 2015 
is ingestemd met een statutenwijziging 
die moet borgen dat lasten en lusten van 
dergelijke ‘type-2-projecten’ uitsluitend 
terecht komen bij die aandeelhouders die 
in het betreffende project deelnemen.
Het Trias-project Westland waarbij warmte 
voor een warmtenet wordt gewonnen 
uit diepe aardlagen, wordt naar alle 
waarschijnlijkheid medio 2016 als eerste 
type 2-project aan de aandeelhouders-
vergadering aangeboden. De directie 
vroeg de aandeelhouders al vast na te 
denken over de mogelijkheid om hierin te 
participeren. 

Implementatie Type-2 structuur

Taxus geeft hoop
Als afvalstroom is het volume 
niet vreselijk groot, de impact is 
dat wel: op alle afvalbrengsta-
tions van HVC wordt (van mei tot 
oktober) het snoei-afval van de 
taxusstruik apart ingezameld die 
als basis voor medicijnen tegen 
kanker dient. 

Bodemas wordt schone bouwstof
In 2015 is al een 22% restitutie van de verbrandingsbelasting gerealiseerd door het 
terugwinnen van de metalen en herbruikbare stromen uit de bodemas van de afval-
energiecentrale. In 2016 wordt met de bouw van de bodemas-wasinstallatie ook ingezet 
op maximale productie van schone bouwstof (ter vervanging van zand en grind).  

www.hvcgroep.nl

